






Q: Waarom komt industrie niet in aanmerking voor de 

TVL? 

• Op de eerste plaats kan de industrie van verschillende

maatregelen gebruik maken. Naast het liquiditeitspakket gaat

dit vooral om de NOW. En die wordt verlengd.

• De NOW wordt ook nog verruimd. In de NOW is de opslag die

er in zit voor overige kosten ook verhoogd van 0,3 naar 0,4.

• Natuurlijk komt ook de industrie in zwaar weer.

• Maar de situatie is niet vergelijkbaar met een horeca

ondernemer of een sportschool eigenaar.

• Daarom hebben we besloten de aparte regeling gericht op de

vaste lasten voor die sectoren open te stellen die door

overheidsingrijpen echt ongekend hard zijn geraakt
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De heer Stoffer (SGP): 

Ik wil de minister-president een compliment maken. Dat had hij vandaag nog niet gehad, volgens mij. Hij neemt zijn 

rol als Kamerlid zo serieus, dat hij zelfs antwoord geeft op een vraag die ik in een interruptie stelde aan de WD. 

Compliment daarvoor! Maar we gaan het even over de inhoud hebben. Ik had al gehoord dat het over Blokker ging. Ik 

noemde ook Scapino, dat soort winkels. De situatie is echt super schrijnend. Het eerste kwartaal hebben die zaken 

helemaal dicht gezeten. Het zijn winkels waar 300.000 Nederlanders werken in een gewone baan met een gewoon 

salaris. De regeling, die van de week verder is uitgewerkt met EZK, komt erop neer dat een franchisehouder, 
zelfstandig ondernemer van zo'n formule, tot €850.000 aan vergoeding kan krijgen. Dat is een uiterste hoor. Maar heb 

je in diezelfde keten een aantal filialen, dan krijg je per filiaal €2.000 tot €4.000. Zo groot zijn die verschillen. Ik zou er 

bijna niet van kunnen slapen. Ik kreeg dat gisteravond binnen en dacht: dit kan niet, het water staat hen aan de lippen 

en het gaat mis. Daarom vroeg ik of de WD dat ook verschrikkelijk vindt en of de WD ook vindt dat het chefsache 

moet worden als EZK er niet uitkomt. Ik spreek nu dus de minister-president als kapitein van het schip van staat. Bent 

u het met mij eens dat dit niet kan en dat dit gewoon goed rechtgetrokken moet worden? Het gaat er niet om alles 

100% te vergoeden, maar dat het voor iedere winkel gelijk is, want het gaat om de banen van de mensen die er 

werken. 

Minister Rutte: 

Ik ga heel precies antwoord geven. Ik denk dat de VVD het met uw betoog eens is. Dat kan mevrouw 

Hermans bevestigen of niet, daar ga ik niet over. Maar even vanuit het kabinet; ik blijf hier maar even 

rolvast staan. Uw betoog resoneert. Daarom ben ik er ongevraagd blijkbaar op ingegaan. Ik dacht dat 

het een vraag aan mij was. 

Wat hier speelt, is het volgende. Ik noemde Blokker, maar ik kan geen bedrijven noemen. Ik kan dus niet zeggen of 

Blokker wel of geen onderdeel is van de gesprekken, want dat willen die bedrijven misschien helemaal niet zeggen. U 

noemde Blokker, vandaar dat ik de naam Blokker herhaalde. Even for the record: daarmee is niet gezegd dat Blokker 

onderdeel van die gesprekken is. Het bedrijf kan alleen zelf zeggen of ze dat wel of niet zijn. Daar moeten we 

zorgvuldig mee omgaan. 

Maar nu naar de inhoud. Voor de grotere bedrijven bestaat de mogelijkheid van maatwerksteun door middel van het 

afwegingskader bij steun individuele bedrijven. Het grootbedrijf heeft uiteraard meer mogelijkheden om via de 
kapitaalmarkt aan financiering te komen. Dat moet je ook steeds meewegen. We hebben bijvoorbeeld de Garantie 

Ondernemingsfinanciering corona. Minister Bas van 't Wout van Economische Zaken en Klimaat spreekt op dit moment 

intensief met brancheorganisaties en ondernemers van onder andere het grootwinkelbedrijf. Ik dacht dat Mona Keijzer 

er ook bij betrokken was. In die overleggen wordt stilgestaan bij de problematiek van de grotere detailhandelsketens, 

waarover we het hier hebben. Dat kunnen ketens zijn met 30 winkels, maar ook met 800 winkels. Er wordt ook 

gesproken over oplossingsrichtingen. Daarnaast zijn er gesprekken gevoerd met een aantal individuele winkelketens, 

om meer inzicht te krijgen in wat daar precies aan de hand is en wat de solvabiliteitspositie is van deze bedrijven. 

Een afvaardiging van die grote detailhandel heeft een voorstel voor een steunmaatregel voor de detailhandel ingediend 

bij Economische Zaken. Dat wordt nu heel precies getoetst op de wenselijkheid, uitvoerbaarheid en haalbaarheid. Daar 

gaan we de komende weken mee verder. Zoals ik al zei, wil het kabinet uiterlijk half mei bevallen van de brief over het 

bredere economische beeld voorbij deze crisis, voor de korte en middellange termijn. In die brief zal nadrukkelijk nader 

hierop worden ingegaan. 

De heer Stoffer (SGP): 

Dit biedt een beetje licht in de duisternis. Mijn informatie was van gisteravond, om 22.42 uur. Ik ben ook heel precies. 

Die informatie was bepaald niet hoopgevend. Ik heb de afgelopen maanden veel contact gehad met een hele groep van 

dit soort bedrijven. Ik ga ervan uit dat de minister-president dat ook heeft. Ik begrijp dat het inmiddels chefsache is. 

Als er in mei een brief komt, ga ik ervan uit dat het niet zo is dat het ene bedrijf op €850.000 uitkomt en het andere 

op €2.000 tot €4.000. Het gaat niet om het storten van geld in grote bedrijven, maar om het in de lucht houden van 

die 300.000 banen. Daar gaat het me om en volgens mij gaat het de minister-president daar ook om, tenminste daar 

ga ik van uit. Als we afspreken dat dat het gaat worden en dat hij zich daar hard voor gaat maken, dan zie ik een heel 

klein beetje licht in de duisternis. 

Minister Rutte: 

Toch even over dat mooie begrip "chefsache". We hebben geen presidentieel stelsel en ik heb ook 

niet de positie van een Duitse kanselier, zodat ik overal instructies kan geven. Ik ben een humble 

voorzitter van de ministerraad, maar ik weet in dit geval dat Bas van 't Wout hier volop mee bezig is. 

In die zin is natuurlijk alles uiteindelijk chefsache, maar het betekent nog niet dat ik het allemaal zelf 

moet doen. Wij proberen hier in redelijkheid een antwoord op te formuleren. Het is niet eenvoudig 

en ik kan dus niet helemaal de conclusie van de heer Stoffer tot de mijne maken. Maar over de 

richting zijn we het eens. Ik moet het even heel precies formuleren, zodat niet in de Handelingen 

komt te staan: Rutte is het eens met exact wat Stoffer hier als eindresultaat signaleert. Maar ik ben 

het wel over de richting eens, want dit is een groot vraagstuk. Het gaat om veel banen en we moeten 

ook heel goed kijken of we het overheidsgeld netjes besteden, want, nogmaals, het zijn ook 
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